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V dnešnom čísle nájdete:

príhovor starostky obce

zo zasadnutia obecného 
zastupiteľstva

zaujímavosti z obce 

Vianočné trhy vo Svrčinovci

benefičný koncert pre Rasťa

príspevky z materskej 
a základnej školy

matrika

oznamy Svrčinovského hájnika

pozvánka na ŽIVÝ BETLEHEM



Slovo má starostka

Vážení spoluobčania, milí Svrčinovčania,

už o pár dní si spoločne sadneme k štedrovečernému stolu. Ustane pracovný ruch a všetci sa budeme tešiť z narodenia 
Ježiška, darčekov,  spoločných stretnutí so svojimi najbližšími. Je to čas lásky a pokoja. Čas, kedy sme k sebe aspoň raz 
v roku milší a ohľaduplnejší. 

Patrí sa odchádzajúci rok pracovne aj ľudsky zhodnotiť. Odchádzajúci rok bol spojený predovšetkým s výstavbou 
diaľnice a plný kolón. Vzhľadom na problémy s nimi spojené bola obci doručená petícia za prijatie zodpovednosti za 
bezpečnosť chodcov pri ceste 1/11. Tejto téme sme sa venovali na stretnutí s občanmi aj na zastupiteľstve, kde bola 
podľa zákona prejednaná. To čo mňa najviac trápi, a situácii s kolónami by aspoň čiastočne pomohlo je fakt, že 
ministerstvo dopravy nie je schopné posilniť vlakové spojenie na trati Skalité – Čadca. Je naozaj na počudovanie, že na 
elektrifikovanej trati ide do okresného mesta ráno len jeden spoj. Píšeme listy, zúčastňujeme sa rôznych jednaní či už na 
ministerstve, VÚC, alebo ŽSR. Momentálny stav je taký, že VÚC vyčlenila nejakú čiastku, ktorou by vedela dofinancovať 
pár spojov, avšak župní poslanci ju neschválili v budúcoročnom rozpočte. Županka sa na našom poslednom stretnutí 
opätovne vyjadrila, že pár spojov na našej trati župa zaplatí. Na ťahu je teda ministerstvo dopravy a župa. Ministerstvo 
dopravy pracovne navštívime spoločne so starostami a zástupcami VÚC ešte do Vianoc. Verím, že dôjde k zhode a 
podpisu zmluvy. Tento rok sa v rámci investícii rekonštruovali hlavne miestne komunikácie. Naši ľudia žiadajú 
predovšetkým opravy ciest a rozšírenie osvetlenia. Týmto smerom sme sa teda uberali. Rekonštruovalo sa opäť 
v kopcoch a veľká miestna komunikácia v Potoku. Viem, že aj centrum je potrebné opraviť, ale obyvatelia v kopcoch to 
majú hlavne v zime oveľa náročnejšie ako my z Ústredia. Preto sa snažíme, aby boli cesty v prvom rade vynovené tam. 
Keďže vláda schválila obedy zadarmo pre deti, musela obec cez prázdniny rozšíriť a zrekonštruovať jedáleň v základnej 
škole. Nie veľmi ma teší, že sme tento rok nezačali s úpravou centra a výsadbou zelene pri obecnom úrade. Verím, že do 
jari stihneme všetky povolenia v rámci určenia využitia územia a s prácami začneme hneď v marci. Tento rok sme viac-
menej rekonštruovali a budovali hlavne z dotácií z ktorých sa vynovila napríklad sobášna sála, oplotenie školy, 
vybudovalo sa detské ihrisko pri materskej škole. V rámci dotácie sa zakúpili smetné koše a lavičky pri obecnom úrade. 
Bohužiaľ z dôvodu nedostatočného separovania sa nám zvýšili náklady na zvoz tuhého komunálneho odpadu a tým sme 
pristúpili, keďže sa musíme správať hospodárne k zvýšeniu poplatku za zvoz TKO. Čiastka, ktorú sme schválili aj tak 
nepokrýva všetky náklady vynaložené na zvoz, nehovoriac o tom, že v budúcom roku sa opäť zvyšuje skladočné. Naša 
obec zatiaľ nepristúpila k zvýšeniu poplatku za daň z nehnuteľnosti, či pozemku. 

V budúcom roku nás čaká veľa práce, finančne náročné investície, ale aj závažné rozhodnutia. Ako po minulé roky aj 
tento rok som opäť Bohu vďačná za väčšinu poslancov, ktorí si študujú materiály, zúčastňujú sa na dôležitých 
zasadnutiach a tým spolu so mnou hospodárne riadia obec. Tiež som rada, že prídu pomôcť na obecné akcie, benefičné 
koncerty, na stretnutie s občanmi, ktoré sú pre nás motiváciou. Mojim heslom je už druhé volebné obdobie latinské 
príslovie Vypočuj druhú stranu. Určite aj budúci rok bude mojou snahou vypočuť a nájsť riešenie spolu s druhou stranou. 
Stále neutíchli od istej skupiny spoluobčanov útoky a dezinformácie cez sociálne siete. Častokrát nemám za obec šancu 
nič vysvetliť a dokonca o tom ani neviem, že sa niečo verejne rieši. Chcem vás všetkých požiadať, aby ste svoje námety, 
pripomienky či nespokojnosť adresovali priamo na mňa, alebo na obecný úrad, prípadne sa zúčastnili každoročného 
stretnutia s občanmi. Toto stretnutie bude určite aj v budúcom roku a o termíne budete včas informovaní. Som 
presvedčená, že nespokojnosť a nejaká neoverená informácia sa nemá riešiť hneď petíciou, hoc je to právo každého 
občana. Nespokojnosť či žiadosť riešiť problém spísaním petície je podľa môjho názoru posledná možnosť. Je potrebné 
diskutovať. A diskutovať sa vždy dá. Poslanci aj ja sme pripravení na konštruktívnu diskusiu. Treba však vedieť o akom 
probléme, a to, či to je definitívne, alebo len jedna baba povedala...

Milí Svrčinovčania, Vianoce už klopú na dvere, pripravme si teda nielen príbytky, ale aj srdcia a myseľ pre malého 
Ježiška. Všetkým nám želám na Vianoce pokoj v duši, šťastie, ktoré nič neruší, v novom roku veľa sily, by ste zdraví dlho 
žili. A na záver jeden citát podľa ktorého by sme sa všetci mohli riadiť v Novom roku:   
„Najlepším spôsobom, ako začať každý deň, je pri prebudení myslieť na to, či dnes môžeme spraviť radosť aspoň 
jednému človeku.“ —  Friedrich Nietzsche

Požehnané Vianočné sviatky Vám praje starostka a poslanci Obecného zastupiteľstva

Mgr. Renáta Majchráková
starosta obce



Z obecného zastupiteľstva

-

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

schválili Dodatok č. 2 k Organizačnému poriadku ZŠ Svrčinovec 
s účinnosťou od 01.10.2019 pre školský rok 2019/2020 + vzali na 
vedomie vyjadrenie RŠ pri ZŠ k tomuto Dodatku /schválením 
tohto Dodatku boli zrušené dve pozície zástupcu riaditeľa školy 

pre prvý a druhý stupeň a zároveň bola vytvorená len jedna 
pozícia zástupcu riaditeľa školy/
schválili v zmysle platného VZN č. 3/2015 pridelenie voľného 
nájomného bytu v BD „D“ 1.2 žiadateľom Michalovi Cyprichovi 
a manž. Simone, bytom Svrčinovec 943 od 01.11.2019 do 
31.10.2022
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Dňa 31.10.2019 prebehlo hlasovanie „per rollam“, z ktorého vyberáme:

-

-

-

Dňa 29. novembra 2019 sa konalo riadne zasadnutie obecného  zastupiteľstva 
/náhradný termín za 30.10.2019/, z ktorého vyberáme:

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

konštatovali, že novozvolený poslanec – náhradník p. Anton 
Tomaščin zložil zákonom predpísaný sľub poslanca OZ 
a podpísal čestné vyhlásenie o nezlučiteľnosti funkcií
zvolili za člena komisie pre sociálne a bytové otázky 
a opatrovateľskú službu p. Annu Cyprichovú
- zvolili za člena komisie pre výstavbu, ŽP a dopravu p. Antona 
Tomaščina a zároveň odvolali z tejto funkcie p. Ľubomíra Mrmusa 
na základe jeho vlastnej žiadosti
schválili za člena do Rady školy pri ZŠ Svrčinovec za 
zriaďovateľa p. Tomáša Deja
vzali na vedomie došlú „Petíciu proti presťahovaniu rómskych 
spoluobčanov zo súčasného bydliska Svrčinovec 445 – Zátky do 
budovy MV SR.....“ 
vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení 
z predchádzajúceho zasadnutia OZ
vzali na vedomie správu HKO o kontrolnej činnosti od poslednej 
podanej správy
schválili správu o výchovno-vyučovacom procese v MŠ za 
školský rok 2018/2019 + vzali na vedomie vyjadrenie RŠ pri MŠ
schválili správu o výchovno-vyučovacom procese v ZŠ za 
školský rok 2018/2019 + vzali na vedomie vyjadrenie RŠ pri ZŠ
schválili VZN č. 3/2019 o určení výšky dotácie na podporu 
financovania záujmového vzdelávania detí s trvalým pobytom na 
území Obce Svrčinovec s platnosťou od 01.01.2019 a zároveň 
zrušili VZN č. 3/2019 /schválením tohto VZN bude obec 

poskytovať deťom v záujmových krúžkach dotáciu vo výške 
hodnoty  vzdelávacieho poukazu na príslušný kalendárny rok/
schválili plán zimnej údržby MK v Obci Svrčinovec na zimné 
obdobie 2019/2020
schválili predloženú úpravu rozpočtu OPS v roku 2019
neschválili žiadosť OPS o odpísanie nevymožiteľnej pohľadávky 
vedenej v účtovnej agende OPS vo výške € 165,-- za výkup hrobu 
od Miroslava Gomolu, Svrčinovec 39 a doporučili vymáhať túto 
pohľadávku od menovaného formou splátkového kalendára
schválili vyradenie kníh z obecnej knižnice z dôvodu ich 
opotrebovanosti v hodnote € 118,29
schválili Dodatok č. 4 k Štatútu OPS s platnosťou od 01.12.2019 
/v Dodatku je presne špecifikované, že OPS „organizuje“ kultúrno-
spoločenské akcie a verejné produkcie v obci/
schválili 3x zámer odpredať pozemky v k.ú. Obce Svrčinovec 
z dôvodu osobitného zreteľa, ktorým je výstavba Diaľnice „D3 
Svrčinovec – Skalité“
schválili udelenie Ceny obce za rok 2019 p. Terézií Strýčkovej 
a p. Ivane Palkovičovej, obe bytom Svrčinovec 842 za pomoc pri 
záchrane života na záchrannej akcii na Závrší v júni 2019
schválili navýšenie rozpočtu v ŠJ pri ZŠ vo výške € 1 274,-- na 
vyplatenie odchodného zamestnankyni ŠJ z dôvodu ukončenia 
pracovného pomeru. Zároveň schválili, že uvedená suma bude 
poskytnutá z výdavkovej časti obecného rozpočtu z položky „630 
rozvoj obce“.
schválili zámer prenajať vonkajšiu časť nehnuteľnosti – budova 
č. 335 /bývalá COOP Jednota/ ako reklamnú plochu 

-

-

-

-

-

-
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-

-

-

-

-
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Dňa 11. decembra 2019 sa konalo riadne zasadnutie obecného  zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení 
z predchádzajúceho zasadnutia OZ
schválili plán kontrol HKO na I. polrok 2020
schválili VZN č. 4/2019 o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady, ktoré vznikli na území obce 
s platnosťou od 01.01.2020 /schválením tohto VZN sa zvyšuje od 
01.01.2020 poplatok za TKO, a to z pôvodných € 18,98 na € 
23,35/
vzali na vedomie odborné stanovisko HKO k viacročnému 
návrhu rozpočtu obce na roky 2020 – 2022 a k návrhu rozpočtu 
obce na rok 2020
schválili rozpočet obce, ako aj rozpočty OPS, ZŠ, ŠKD, ŠJ a MŠ 
na rok 2020
schválili príspevok ŠKD pri ZŠ na rok 2020 vo výške €  30 948,--
schválili príspevok ŠJ pri ZŠ na rok 2020 vo výške €  46 759,--
schválili príspevok MŠ na rok 2020 vo výške €  222 737,--
schválili príspevok OPS na rok 2020 vo výške €  239 000,--
schválili predložené úpravy rozpočtu obce v roku 2019, ako aj 
úpravy rozpočtov ZŠ, ŠKD, ŠJ a MŠ

poverili starostku obce konečnou úpravou rozpočtov obce, OPS, 
ZŠ, ŠKD, ŠJ a MŠ v roku 2019     
schválili navýšenie príspevku ŠJ v roku 2019 o sumu €  1 221,-- 
na mzdy a odvody
schválili navýšenie príspevku ŠKD v roku 2019 o sumu €  1 250,-- 
na mzdy a odvody
schválili Zásady podávania, preverovania a evidovania podnetov 
podávaných v zmysle Zákona č. 307/2014 Z.z. o niektorých 
opatreniach súvisiacich s oznamovaním protispoločenskej 
činnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov s účinnosťou od 
01.01.2020
odvolali Mgr. Vladimíra Najdeka z funkcie predsedu komisie pre 
podnikanie, obchod, cestovný ruch a poľnohospodárstvo 
z dôvodu jeho dlhodobej neprítomnosti a zároveň zvolili nového 
predsedu tejto komisie p. Tomáša Deja
schválili harmonogram zasadnutí obecnej rady a obecného 
zastupiteľstva na rok 2020

Zápisnice zo zasadnutí, ako aj prijaté uznesenia a VZN 
nájdete na webovej stránke obce: www.svrcinovec.sk 

Zo zápisníc OZ vybrala: Dana Hajnošová
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Z obecného zastupiteľstva

-

Tomáš Dej
 Predvianočné adventné obdobie je časom, keď sa aspoň na 
chvíľu zastavíme, rekapitulujeme všetko prežité a pripravujeme 
sa na Vianoce. Aký bol rok 2019 z môjho pohľadu vo funkcii 
poslanca? Ťažko sa mi to hodnotí, keďže som v tejto funkcii len 1 
rok. Z môjho pohľadu sa však v našej obci urobilo dosť práce, ako 
napríklad rekonštrukcia obecného úradu, nové asfaltové koberce 
v osadách, rekonštrukcia strechy na telocvični, nové verejné LED 
osvetlenie a mnoho iného. Viem, že nás do ďalších rokov čaká 
veľa práce, ale snažíme sa napredovať. Aj touto cestou by som sa 
chcel poďakovať pani starostke, kolegom poslancom za 
odvedenú prácu. Taktiež veľká vďaka patrí aj občanom, ktorí 
dobrovoľne pomáhali pri úprave a skrášľovaní životného 
prostredia, pri organizovaní kultúrnych a športových podujatí. Milí 
Svrčinovčania, želám Vám príjemné prežitie vianočných sviatkov 
a do Nového roka pevné zdravie, veľa šťastia a veľa pracovných, 
ako aj osobných úspechov. 

Peter Poláček
 Svoje ročné pôsobenie v obecnom zastupiteľstve vnímam 
kladne, avšak so zmiešanými pocitmi. Oboznámil som sa s 
mnohými situáciami, ktoré trápia našu obec. Uvítal by som viac 
konštruktívnych a vecných námetov od občanov k daným 
problémom a preferujem viac osobné stretnutia s nami 
poslancami a pani starostkou ako sociálne siete. Verím, že 
spoločnými silami a hlavne trpezlivosťou ich v najbližšej dobe 
vyriešime. Želám vám požehnané Vianoce a požehnaný nový 
rok.

Ing. Jozef Čanecký
 Vážení spoluobčania, od začiatku môjho mandátu som 
vedel, že situácia vo Svrčinovci nie je jednoduchá a preto sa 
snažím pomôcť. Keď už sa úpadok Svrčinovca podarilo spoločne 
zastaviť a pomaličky sa dvíhame zo dna, každodenné problémy 
jednotlivých častí a dopravný kolaps už ubíjajú ľudí a naštrbujú tú 
našu svrčinovú súdržnosť. Preto by som chcel vyzvať všetkých 
NÁS, aby sme si opäť našli cestu k sebe, našu ľudskosť, 
pohostinnosť a úsmev na manželov/ky, deti, rodičov, susedov... 
Iba tak vydržíme a po skončení tohto ťažkého obdobia 
nenájdeme na Svrčinovci iba rozvrátené rodiny, nenávisť medzi 
susedmi, ale rodiny silné, ľudí súdržných, ochotných pomôcť. S 
úsmevom na perách sa nám bude žiť ľahšie ako so slzami v 
očiach. Prajem Vám krásne prežitie vianočných sviatkov, 
príjemnú atmosféru v kruhu blízkych, šťastie, lásku a požehnanie 
po celý Nový rok 2020. Ďakujem za každú spoluprácu, aj tu 
kritickú, lebo aj tá nás posúva dopredu ak ju dokážeme správne 
prijať.

Mikuláš Kulla
 Na záver roka 2019 sa chcem poďakovať všetkým, ktorí 
akokoľvek pomohli pri zveľaďovaní a skrášľovaní našej obce 
a majú pochopenie pre prácu starostky, poslancov obecného 
zastupiteľstva a zamestnancov obce. Zaželajme si nádherné 
Vianoce a pokoj v duši nech sa udrží aj po celý budúci rok. 
Zároveň Vám všetkým prajem, aby ste do Nového roku vykročili 
šťastnou nohou a s optimizmom. Iste nás postretnú krásne, ale 
i nepríjemné chvíle a okamihy, lebo aj tie patria k životu. No 
nezabudnime však na ľudskosť, toleranciu, vzájomnú pomoc 
a porozumenie.

Mgr. Milada Špiláková
 Milí spoluobčania, vianočné sviatky sú obdobím, na ktoré 
netrpezlivo čakáme, lebo ich čaro a výnimočnosť nás napĺňajú 
pocitom šťastia. Vieme sa tešiť aj z maličkostí, väčšina ľudí okolo 
nás, naša rodina,  priatelia, susedia majú k sebe o niečo bližšie 
ako inokedy. V úprimnom a vľúdnom slove je veľké tajomstvo  
a bohatstvo čo v nás vyvoláva pocit šťastia, pohody 

-

a spolupatričnosti. Pri tejto príležitosti Vám chcem poďakovať za 
súdržnosť, za Vaše podnety, ale i kritiku, ktorá nás posúva vpred. 
Prajem Vám Božie požehnanie, pokojné prežitie Vianočných 
sviatkov a úspešný vstup do Nového roku 2020.

Anna Cyprichová
 Chcela by som vám, naši spoluobčania, popriať požehnané, 
milosti plné a radostné prežitie vianočných sviatkov. V Novom 
roku 2020 veľa zdravia, šťastia, lásky a zdravého rozumu, aby 
sme neubližovali jeden druhému. Na záver chcem poďakovať 
všetkým, ktorí organizujú benefičné koncerty a ľuďom, ktorí 
prispievajú našim ťažko chorým spoluobčanom. Teším sa na 
ďalšiu spoluprácu v obecnom zastupiteľstve. 

Anton Švancár
 Chcel by som sa poďakovať všetkým spoluobčanom, ktorí 
akokoľvek pomohli alebo pridali ruku k dielu pri skrášľovaní našej 
obce. Zároveň všetkým prajem pokojné Vianoce a požehnaný 
nový rok. 

Mgr. Monika Strýčková
 Vážení  Svrčinovčania, dovoľte, aby som aj ja napísala 
niekoľko slov a zhodnotila svoju prácu. Dali ste mi dôveru aj do 
ďalšieho volebného obdobia, čo ma samozrejme potešilo a 
uvedomujem si záväzok voči všetkým, nielen mojim voličom. 
Pracujem ako predseda Rady školy pri MŠ. V júni sme volili novú 
riaditeľku. Výsledok hlasovania ukázal, že  nám na vzdelávaní 
detí záleží. Prezentácia jednotlivých kandidátiek bola na vysokej 
úrovni. Teším sa, že sme sa zhodli a vybrali tú najlepšiu. Pre 
správny chod škôlky sa spolu s kolegami poslancami snažíme 
vyhovieť aj finančným požiadavkám MŠ. Ďalej pracujem ako člen 
sociálnej komisie a taktiež hodnotím prácu pozitívne. Vážim si 
členky z ľudu... Pravidelne prichádzajú na komisiu a zaujímajú sa 
o problémy občanov. Našťastie tých problémov nie je až tak veľa. 
Ešte stále v našej obci žijú dobrí ľudia s dobrým srdcom a dokážu 
sa postarať, podeliť. Som tiež členom Obecnej rady a finančnej 
komisie, ktorá sa vyjadruje k rozpočtu obce a rozpočtovým 
organizáciám. Komunálna politika nie je jednoduchá. Často treba 
riešiť aj nepopulárne opatrenia. Moje rozhodnutia musia byť v 
súlade so zákonom. Vplývajú na všetkých občanov, celú obec. 
Snažím sa rozhodovať , s čo najlepším  vedomím a svedomím. 
Inak by som do komunálnej politiky nešla.  Mám radosť, že naša 
obec je v dobrej finančnej kondícii, hrozby o nútenej správe z 
minulosti sa nenaplnili a tak obec môže a bude napredovať. Treba 
byť trpezlivý. Mám radosť, že sa stretávam s pozitívnymi ohlasmi 
na prácu poslancov, starostky. Ďakujem za každú pochvalu od 
vás, ale aj za pozitívnu kritiku. Tá nás má tiež posúvať ďalej. Je 
ľahké iba kritizovať, znevažovať, osočovať na sociálnych sieťach 
a podnecovať k nenávisti, ťažšie je postaviť sa tvárou v tvár a 
riešiť. Som rada, že naši spoluobčania chodia na stretnutia 
občanov a začínajú diskutovať aj na zastupiteľstvách. To je 
známka, že pracujeme, hľadáme riešenia, že na obci záleží aj 
vám ostatným. Chcem sa poďakovať pani starostke, kolegom 
poslancom, zamestnancom OÚ, všetkým občanom, ktorí sa 
zapájajú do obecných aktivít, spolkom, klubom, tým, ktorí nás 
podporujú modlitbou. Vždy je aj niečo, čo zamrzí, prekvapí, čo mi 
je ľúto. Aj o tom by sa dalo veľa písať. Ale sme len ľudia, máme 
právo na omyl. Stále sa učíme.  Je obdobie, keď si budeme želať 
pokoj, lásku, božie milosti od Spasiteľa. Nepríde to samo... 
Tvorcami pokoja a dobra sme my všetci. Skúsme byť viac vďační, 
pokojní a trpezliví jeden k druhému. Nedajme sa ovplyvniť 
rýchlym tempom,  negatívnymi správami z médií, ktoré evokujú 
nevraživosť. Veď v našej obci je veľa dobra, o ktorom sa nepíše, 
nehovorí. A to je podstatné . Napadla mi pieseň, ktorej slová 
prosia, aby našej vlasti neuškodila ani bieda ani meč. To si prajem 
pre nás všetkých. Mier, chlieb, boží pokoj. Požehnané sviatky 
vianočné, požehnaný nový rok.

-

-

-

Pozdravy poslancov obecného zastupiteľstva
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O Z N A M
Všetky termíny kultúrnych akcií, vývoz TKO, ako aj termíny 
zberov separovaného odpadu budú zverejnené v obecnom 
kalendári na rok 2020, ktorý si môžete vyzdvihnúť na 
obecnom úrade.

Separovať? ÁNO SEPAROVAŤ!!!

Je načase správne a uvedomelo separovať.  Nádoby na 
komunálny odpad sa budú kontrolovať . V prípade zistenia, že 
v nádobe sa nachádza nevyseparovaný odpad, tak takáto 
nádoba nebude vysypaná.  Nejedná sa pritom o rozmar obce. Sú 
to podstatné zmeny, ktoré ovplyvnia rozpočty obce na strane 
príjmov a výdajov.  Potreba svedomito separovať odpad je 
celosvetový trend. Taktiež nás k tomu okrem nášho 
enviromentálneho povedomia nútia aj novodobé opatrenia zo 
strany štátu a to v podobe razantných zvýšení sadzieb za 
uloženie zmesového komunálneho odpadu. Nakoľko obec 
Svrčinovec v roku 2018 triedila len do 10% svojích komunálnych 
odpadov, tak v roku 2019 platila za tonu odpadov poplatok 17€. 
Pokiaľ nedôjde k zvýšeniu miery separovania a vytriedenosť 
bude pod 10%, tak sa zvýši poplatok v roku 2020 na 26€ za 1 tonu 
a toto je najhlavnejší dôvod zvyšovania poplatku. Pokiaľ nedôjde 
k uvedomelému  separovaniu odpadu, tak napríklad v roku 2023 
bude poplatok za uloženie pri separovaní do 10%  až 
astronomických 46€ za tonu odpadu. Toto rapídne zdraženie sa 
bude alikvotne premietať do výšky poplatku za komunálny odpad, 
ktorý platí každá jedna domácnosť pravidelne každý rok. 
Motivačným prvkom tejto zmeny zákona je v tom, že čím menej 
odpadu pôjde na skládku odpadov, tak tým menej sa bude platiť.           

Suma sumárom na záver  –   a to vo vzťahu separovať sa vyplatí
k životnému prostrediu a v neposlednom rade aj vo vzťahu 
k vlastnej peňaženke. 

Bc. Pavol Krkoška 
riaditeľ OP Svrčinovec

Príloha č. 1 k nariadeniu vlády č. 330/2018 Z. z.

POLOŽKY A SADZBY ZA ULOŽENIE ZMESOVÉHO KOMUNÁLNEHO ODPADU (20 03 01) 
A OBJEMNÉHO DOPADU (20 03 07) NA SKLÁDKU ODPADOV  euro.t-1

Tabuľka č. 1

Udelenie Ceny obce za rok 2019

 Na zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Svrčinovci dňa 
11.12.2019 odovzdala starostka obce Mgr. Renáta Majchráková 
Cenu obce za rok 2019 p. Terézií Strýčkovej a p. Ivane 
Palkovičovej za pomoc pri záchrane života na záchrannej akcii na 
Závrší v júni 2019.
     V úvode vyjadrila úctu týmto dvom ženám slovami: „V utorok 
04.06.2019 otriasol výbuch plyfunkčným objektom, v ktorom sídlil 
autoservis, pohostinstvo a predajňa v osade Svrčinovec – 
Závršie. Následne začalo horieť... Žiara bola taká intenzívna, že 
ohýbala kovové traverzy. V objekte sa v tom čase nachádzali traja 

pracovníci. Teplota pri požiari musela dosiahnuť viac ako tisíc 
stupňov Celzia. Kým prišli hasiči, plamene zachvátili celú dielňu 
a plazili sa aj ďalej. Boli zranené tri osoby, ktoré utrpeli popáleniny 
rôzneho rozsahu. Pomoc medzi prvými začali poskytovať aj 
obyvatelia Svrčinovca – Závršie, ktorí nestratili duchaprítomnosť. 
Zraneným osobám prvú pomoc poskytli p. Terézia Strýčková a jej 
dcéra Ivana Palkovičová. Slovenské príslovie hovorí: Ľudia majú 
platiť za pomoc nielen peniazmi, ale aj úctou a vďakou. Preto Obec 
Svrčinovec prejavuje úctu a poklonu týmto dvom dámam za 
pomoc pri záchrane životov a udeľuje im Cenu obce.“          

Oznam – zimná údržba v obci
Prosíme občanov, aby počas zimnej údržby neparkovali svoje 
vozidlá na chodníkoch a v blízkosti ciest, nakoľko tak 
znemožňujú plynulej zimnej údržbe v našej obci. Taktiež 
môže dôjsť i k poškodeniu týchto odstavených vozidiel. 
Ďakujeme za pochopenie.
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„Katarínsky ples“

Futbalový zápas starých pánov

 Dňa 27.10.2019 sa uskutočnil ďalší zápas 
starých pánov Svrčinovca, ktorí si zmerali sily na 
ihrisku Svrčinovca s mužstvom Rajca. Skúsenejšie 
mužstvo Rajca zvíťazilo 3:0, pričom posledné dva 
góly vsietili v závere stretnutia pri tlaku domácich. 
O symbolicky výkop zápasu sa postaral dlhoročný 

Pavol Kulla
Foto: Zuzana Priečková

 V sobotu 23.11.2019 sa konal v našej obci 
ďalší ročník „Katarínskeho plesu“.   O slávnostné 
otvorenie plesu sa postarala starostka obce Mgr. 
Renáta Majchráková. O veselú náladu a dobrú 
zábavu sa postarala hudobná skupina VivaBand, 
ktorá svojim repertoárom zabezpečila plný tanečný 
parket až do skorého rána. Pri žrebovaní tomboly 
mal niekto viac šťastia, niekto menej, no na dobrej 
nálade to nikomu neubralo a všetci sa veselo 
zabávali.
     Zároveň ďakujeme všetkým, ktorí sa zapojili do 
prípravy a priebehu podujatia. Úprimné 
poďakovanie patrí aj všetkým podnikateľom, 
organizáciám a jednotlivcom – sponzorom, ktorí 
darovali pekné ceny do tomboly.
     Už teraz sa tešíme na Vás, milí priatelia – na  
„Katarínskom plese 2020“!

hráč a tréner Svrčinovca p. Štefan Zákopčan, ktorý 
dňa 01.11.2019 oslávil krásne životné jubileum 80 
rokov. GRATULUJEME!



7SVRČINOVSKÝ

Aktuálne z obce

90-ročný jubilant
 
 Dňa 16.11.1929 sa dožil krásneho 
životného jubilea 90 rokov náš 
spoluobčan p. Pavel Kulla od 
Meščky. Zablahoželať mu prišla 
starostka obce Mgr.  Renáta 
Majchráková spolu s matrikárkou 
obce Mgr. Marcelou Fonšovou 
a popriali mu ešte veľa zdravíčka, 
pokoja a božieho požehnania v kruhu 
svojej rodiny. 

Jubilanti

90-ročná jubilantka
 
 Dňa 28.11.1929 sa dožila krásne-
ho veku 90 rokov naša spoluobčianka 
p. Žofia Cyprichová od Meščky. Pri 
tejto príležitosti ju navštívila starostka 
obce Mgr. Renáta Majchráková spolu 
s matrikárkou obce a popriali jej pevné 
zdravie a božieho požehnanie v kruhu 
svojej rodiny.

Mikuláš 

     Aj tento rok v piatok 06.12.2019 sa zišli pred obecným úradom 
milovníci vianočnej atmosféry, akú vedia vykúzliť vianočné trhy. 
Tento rok sa konal už 8. ročník týchto vianočných trhov. Návštevníci 
sa mohli pokochať pohľadom na vianočné výrobky rôznych druhov 
a materiálov. Zakúpiť si mohli medovníčky, vianočné ozdoby, 
sviečky, drevené ozdoby či chutné vianočné koláčiky. Chýbať ani 
tento rok nemohli zabíjačkové dobroty ako chleba s masťou 
a cibuľou a oškvarkovou pomazánkou, či chutná tlačenka. Pravú 
sviatočnú atmosféru umocňovala všadeprítomná vôňa punču a 
živá ľudová hudba. O 16.45 hod na pódiu privítala starostka obce 

Mgr. Renáta Majchráková Mikuláša, ktorý sa predtým spolu s deťmi 
zúčastnil na sv. omši v kostole. Mikuláš prišiel s doprovodom anjelov 
a čertov. Spoločne potom rozsvietili živý vianočný stromček. 
V krátkom kultúrnom programe vystúpili detičky z materskej školy. 
Sladkú odmenu od Mikuláša dostali všetky poslušné deti, ako aj ich 
rodičia. Príchodom Mikuláša a rozsvietením vianočného stromčeka 
zavládla pravá vianočná atmosféra. Od tohto momentu dýcha naša 
obec tou pravou adventnou náladou. A hoci nám stále riadne 
nenasnežilo, veríme, že sa bude tohtoročný predvianočný čas niesť 
v pokojnom duchu. 



Benefičný koncert pre Rasťa

   Počas adventného obdobia už v mnohých domácnostiach 
cítiť vianočnú atmosféru – rozvoniavajúce medovníky, 
ligotavú výzdobu, nedočkavé detské očká,... Nemali by sme 
však zabúdať, že je to najmä obdobie duchovnej prípravy na 
narodenie Ježiša Krista. Či už sme veriaci alebo nie, tento čas 
nás samovoľne nabáda  k akémusi rozjímaniu, premýšľaniu, 
prehodnocovaniu. Stávame sa viac všímaví, chápaví  
a empatickí k okoliu... A presne všetky tieto pocity ovládli 
Svrčinovec, v ktorom sa konal Benefičný koncert pre Rasťa.

    Počas tretieho adventného víkendu – v sobotu 14. decembra 
2019 sa v sále Kultúrneho domu vo Svrčinovci o 16:30 hodine  začal 
vianočný Benefičný koncert pre Rasťa. Rasťo Hlubík bol jedným 
z troch pracovníkov miestneho autoservisu, ktorým v júni tohto roka 
otriasol výbuch. S ťažkými zraneniami bol vtedy hospitalizovaný  
a keďže s následkami bojuje s rodinou po boku stále, nemohol sa 
koncertu osobne zúčastniť. 

    V úvode všetkých prítomných srdečne privítala starostka obce 
Renáta Majchráková a potom už pódium patrilo hlavnému 
účinkujúcemu – husľovému virtuózovi Jiřímu Erlebachovi.  
Zaplnenou sálou sa niesli nielen vianočné, ale i rockovejšie 
a modernejšie melódie. Rasťovi talentovaný hudobník poslal jednu 
z najkrajších piesní Ave Maria so silným odkazom – len ťažko si 
vieme predstaviť ozajstnú silu myšlienky, ale ona ju má a v ten večer 
sme myšlienkami pri Rasťovi boli všetci. 
A aký by to bol vianočný koncert bez Tichej noci? Ale to si už Jiří 
Erlebach privolal na pomoc ženy z FSk Svrčinka a spoločne dali 
bodku za  hudobným večerom. 
    Po skončení programu si Rasťova manželka Mária prevzala šek 
s krásnou vyzbieranou sumou 2 000 eur.  Celej rodinke želáme 
najmä veľa zdravia, sily a trpezlivosti.

Janka Jurgová, foto: autorka    

 Vo štvrtok 12.12.2019 starostka obce Mgr. Renáta Majchráková 
spolu so sociálnou pracovníčkou Mgr. Marcelou Fonšovou navštívili 
našich 17 občanov žijúcich v domovoch dôchodcov a v domovoch 
sociálnych služieb v Čadci /Horelica, Žarec, v parku/ a na Čiernom. 
Sprevádzali ich aj ženy z FSk Svrčinka, ktoré svojím spevom 

Predvianočná návšteva v domovoch dôchodcov

a dobrou náladou prispeli k príjemnej atmosfére. Spoločne si 
zaspomínali na rodnú obec, známych, príbuzných a susedov. 
Svojou návštevou spríjemnili ich dlhé chvíle a potešili ich darčekom. 
Zároveň im popriali do nového roka veľa zdravíčka a božieho 
požehnania. 
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V mesiaci október už tradične deti vítajú v našej škole svojich 
deduškov a babičky. Tento rok ich privítali 29.10. Pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším, sme pod vedením pani učiteliek pripravili 
pre nich hudobno – literárne pásmo, v ktorom sa predstavili všetky 
deti, od tých najmladších až po najstaršie. Svoju tvorivosť 
a šikovnosť mali možnosť preukázať hostia so svojimi vnúčatami 
pri výrobe rôznych produktov z prírodných materiálov. Vydarené 
podujatie bolo ukončené peknou výstavkou. 

5.11. sme s našimi predškolákmi vycestovali do Žiliny na bábkové 
divadelné predstavenie „Zázračná baterka“. Okrem zážitku zo 
skutočného divadla  mali deti velikánsky zážitok i z cesty vlakom.

O necelý mesiac nás navštívili herci bábkového divadla „Lienka“, z 
Prievidze. Krásnymi bábkami, marionetami nás potešili 
„Čertovskou rozprávkou“. S hlavným hrdinom  Luciankom prišiel 
do MŠ aj jeho otec Lucifer , ale hlavne  svätý Mikuláš. Ten po 
vypočutí  básničiek, piesní a hlavne sľubov, všetky detičky 
odmenil balíčkami s prekvapením. 

 
                          
5.12. sme privítali medzi nami mamičku nášho Paťka, pani  Slávku 
Krkoškovú, ktorá nás učila, ako zdobiť medovníčky. Čipková 
nádhera, ktorá vychádzala spod jej rúk, každému navodila už 
skutočnú vianočnú atmosféru.  
6.12. sme krátkym programom privítali Mikuláša pred obecným 
úradom a spolu s Vami sme rozsvietili vianočný stromček.  Na 
vianočných trhoch sme mali svoj stánok, ktorý bol plný výrobkov 
našich rodičov, ich detí i pani učiteliek. Zisk z predaja bude použitý 
pre naše detičky. 

13.12. na „Vianočnej besiedke MŠ“ sme spoločne privítali 
nadchádzajúce vianočné sviatky piesňami, tancami i básňami.
Pomalými krokmi sa blížime k sviatočnému obdobiu Vianoc 
a záveru roka 2019. Touto cestou sa chceme poďakovať pani 
starostke Mgr. Renáte Majchrákovej za pomoc a podporu pri 
akciách MŠ a za darčeky pre naše deti. Veľké poďakovanie patrí 
všetkým rodičom, ktorí nám akýmkoľvek spôsobom pomohli pri 
brigádach, akciách školy a zapojili sa do súťaže o „Najkrajšiu 
vianočnú dekoráciu“.                      

Na záver Vám chceme všetkým  popriať pokoj a pohodu, lásku 
a porozumenie v kruhu rodiny. „Nech tichá hudba veselosti Vám 
počas celých Vianoc znie, nech ten rok nastávajúci Vám šťastie 
a lásku prinesie“.
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Materská škola

Okienko do materskej školy

„Jeseň pani bohatá“, áno veľmi bohatá, a to nielen na úrodu 
z našich záhrad, ale i na aktivity v materskej škole. Pieseň „Čo to 
letí nad hlavami našich detí, šarkan letí,...“neustále znela 
v priestoroch školy. Deti si spoločne s pani učiteľkami urobili 
šarkany, iní si ich priniesli z domu a v jedno krásne dopoludnie 
s nimi vybehli na neďaleký kopec. Veselý vetrík šarkany vznášal 
v povetrí a šťastné deti si s radosťou vyspevovali už známu 
pieseň. Krásne októbrové počasie nám prialo i počas turistickej 
vychádzky, keď deti spoznávali i iné kúty našej obce.

   
Po roku si na nás spomenula a 10.10. nás opäť navštívila veselá 
dúhová víla SIMSALA. Pre deti  pripravila nové  piesne, zábavné 
hry a tančeky, ktorými nám spestrila deň v materskej škole. 
       

Dňa 16.10. bola v našej materskej škole zorganizovaná 
Obvodným oddelením PZ v Čadci pod záštitou skupiny prevencie 
ORPZ v Čadci za účasti služobnej Kynológie ORPZ v Čadci 
preventívno – bezpečnostná akcia s názvom „Polícia pre deti“. 
Hravou formou boli deti upozornené na nebezpečenstvá, ktoré na 
ne číhajú v cestnej premávke. Naše deťúrence si na školskom 
dvore mohli osobne pozrieť a vyskúšať rôznu policajnú techniku 
a služobný kynológ pripravil pre deti krátku ukážku z výcviku 
policajných psov.                                               

Praje kolektív MŠ   
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Základná škola

Ako zachovať pamäť

Pri príležitosti dňa vojnových veteránov 20. novembra Obecný úrad 
a žiaci 9.ročníkov ZŠ vo Svrčinovci pripravili pre spolužiakov, 
pozostalých po vojnových veteránoch a obyvateľov obce literárnu 
akadémiu, na ktorej slovom a hudbou prezentovali veteránov 
2.svetovej vojny.

Úctu vzdali :
Antonovi Ciprichovi - veliteľovi 4.partizánskej brigády
Františkovi Cyprichovi - stíhaciemu letcovi v SNP
Ignácovi Jurištovi - vojakovi 1.čsaz v ZSSR
Alojzovi Krulikovskému -  bieloruskému partizánovi
Imrichovi Pajonkovi - vojakovi Slovenskej armády na východnom 
fronte
Matúšovi Babulákovi mladšiemu a staršiemu, vojakom 1.čs.divízie, 
ktorí padli v boji proti fašizmu vo Francúzsku.

Spomienku venovali i tým bojovníkom, o ktorých sa nevie, nepíše, 
Text: M. Strýčková a JD

Foto : J. Jurgová

Advent

Advent, očakávanie príchodu Spasiteľa... Aj naši žiaci túžobne 
očakávajú narodenie Ježiška a postupne zapaľujeme sviece. Do 
Vianoc však ešte treba počkať a tak sme si pripravili niekoľko aktivít. 
Deti s rodičmi vyrábali adventné vence. Musím uznať, že všetky sú 
krásne a originálne. Ďalšia súťaž je vedomostná. Deti odpovedajú 
na otázky o vybraných svätcoch. K adventu neodmysliteľne patrí aj 
adventný kalendár, ktorý sme vyrobili spolu so žiačkami z 5.A. 
Ďakujem všetkým deťom a rodičom , ktorí  sa do aktivít zapájajú. 

Mgr. M. Strýčková
     

ale aj ilegálnym pracovníkom, povstaleckým vojakom a partizánom 
bojujúcim v SNP.
 Literárna akadémia sa uskutočnila pod patronátom starostky obce 
pani Mgr. Renáty Majchrákovej. Aktérmi boli žiaci 9. ročníkov pod 
vedení učiteľky pani Mgr. Moniky Strýčkovej.
Akadémiu žiaci začali minútou ticha venovanú účastníkom odboja. 
V hudobnom doprovode klavíristky Agáty Bednárovej zarecitovala 
Vanesa Zvercová Krvavé sonety od P. O. Hviezdoslava.
Účastníci akadémie pozorne a s vďakou prijali ich vystúpenie. 
Vyjadrili však požiadavku, aby sa pamätalo i na zabudnutých, či 
menej významných účastníkov odboja a vrátila sa im ich česť a úcta.
K prítomným sa prihovoril Vladimír Jurišta, syn Ignáca Jurištu 
a podpredseda ÚR SZPB Juraj Drotár, ktorí zvýraznili hrdinstvo 
veteránov, hodnotu života a život v mieri. Záver akadémie ukončili 
žiaci vyznaním, čo pre nich mier znamená a prezentáciu ukončili 
slovami: „Hrdinovia nie sú a nebudú zabudnutí.“ 

Príbeh hudby 2

V piatok 22. novembra sa naša škola zúčastnila prostredníctvom 
online vysielania výnimočného koncertu pre deti a mládež pod 
názvom Príbeh hudby. Tento výnimočný projekt pripravil 
Bratislavský chlapčenský zbor v spolupráci s RTVS . Dirigentom, 
moderátorom a autorom celého podujatia bol zbormajster 
Bratislavského chlapčenského zboru, Gabriel Rovňák ml.. 

Ďalšími účinkujúcimi boli:

Mgr. A. Čimborová

Počas koncertu sme hľadali odpoveď na otázku, prečo sa niektorí 
hudobní skladatelia stali nesmrteľnými a iní nie.

Symfonický orchester Slovenského rozhlasu

Bratislavský chlapčenský zbor, zbormajsterka Magdaléna 
Rovňáková

Rómsky folklórny súbor Romano Jilo, umelecký vedúci Peter 
Kačica

Maroš Klátik, klavír.
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Základná škola

Plavecký výcvik

Žiaci 3.A a 3.B triedy sa zúčastnili plaveckého výcviku, ktorý sa konal 
od 4.11. do 8.11.2019 v Čadci. Vedúcim plaveckého výcviku bol pán 
Ponek M., ktorý vedie aj plaveckú školu –Žabka. Plavecký kurz 
prebiehal 5 dní po 2 hodiny denne.
Cieľom plaveckého kurzu bolo u žiakov odstrániť strach z vody, 
preplávať 25 m bez prerušenia i s menšími technickými chybami bez 
štartového skoku, zlepšiť techniku plávania a vytrvalosť v plávaní. 
Plaveckého výcviku sa zúčastnilo 25 žiakov. Tréneri zo Žabky boli 
štyria. Pri plávaní žiaci využívali rôzne pomôcky, ktoré im pomáhali 
pri plávaní a zdokonaľovaní sa. Žiaci, ktorí nevedeli vôbec plávať sa 
naučili plávať buď samostatne alebo s pomôckou.
Plavecký kurz prebiehal bez problémov, tréneri boli milí, ústretoví, 
spoľahliví, nikomu sa nič nestalo ani na plavárni ani mimo nej. Žiaci 
boli odmenení diplomom – Mokré vysvedčenie. Žiaci boli 
s plaveckým výcvikom spokojní.

Mgr. J. Šromovská, Mgr. S. Balajková

Svätomartinský lampiónový sprievod

Aj tento rok sa 11. novembra naskytla možnosť učiteľkám I. stupňa 
zorganizovať Svätomartinský lampiónový sprievod večernou 
obcou. Pokojné počasie a žiarivý Mesiac v splne tradične  zlákal 
malých aj celé rodinky s kočíkmi. Všetci sme absolvovali nenáročnú 
prechádzku spestrenú melodickými detskými pesničkami 
z obecného rozhlasu. Sprievod mal svoje čaro. Žiarili nielen očká 
našich šťastných deťúreniec, ale aj obec sa rozžiarila svetielkami 
blikajúcich lampiónov.
V cieli – pred školou – bol detský účastník odmenený keksíkom 
a každý sa mohol zohriať pri teplom čaji. Potešil aj sladký darček od 
p. Cyprichovej z predajne Tifany. Ďakujeme všetkým zúčastneným.

Mgr. J. Kupková 
     

Exkurzia Agrokomplex Nitra

Dňa 6.11. žiaci deviateho a ôsmeho ročníka navštívili 
Medzinárodný Veľtrh Cvičných Firiem 2019 & Skills Slovakia a 
Výstavu Mladý tvorca 2019, ktorá sa konala na výstavisku 
Agrokomplex Nitra. Cieľom výstavy bolo podporiť a propagovať 
stredoškolské odborné vzdelávanie, vyzdvihnúť perspektívu 
duálneho systému vzdelávania a predstaviť nové typy profesií pri 
zavádzaní  robotizácie a digitálnych technológií do praxe.
Žiaci mohli vidieť a získať info o:
slovenských i zahraničných SŠ – Taliansko, Maďarsko , Turecko,
netradičné SŠ na Slovensku – Business academy Trenčín – kde sa 
učia tvoriť folklórne kroje
praktické ukážky a pracovné postupy ľudových remesiel,
workshopy, súťaže, programy z oblasti záujmovej činnosti žiakov,
sprievodný program – humanoidný robot, maľovanie svetlom, 
interaktívny panel.

Ing. M. Antonínová

Milión detí sa modlí ruženec

Každoročne sa deti z celého sveta zapájajú do modlitby ruženca v 
aktivite pod názvom Milión detí sa modlí ruženec. V tomto roku bol 
úmysel za jednotu a pokoj vo svete. Akcia pripadá na 18.10. Sme 
radi, že aj naše deti sa zapojili. Začali sme už v škole, a to výrobou 
originálneho ruženca. Celkovo sa  do výroby zapojilo 32 detí spolu 
so svojimi rodičmi a starými rodičmi. Všetky ružence boli originály. 
Aktivita pokračovala večernou modlitbou ruženca v kostole. Tam boli 
ocenené všetky deti, ktoré ruženec vyrobil i .  Hlavnú 
cenu získal Sebastián Hacek zo 4.A, na druhom mieste sa 
umiestnila Aneta Vojkůvková z 5.B a na treťom mieste Nikol 
Jenojanková zo 7.A. Na záver ďakujem deťom, že prejavili chuť 
zapojiť sa nielen do výroby, ale aj večernej modlitby v kostole, 
rodičom a starým rodičom za pomoc a podporu.

Mgr. Monika Strýčková
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PASOVANIE PRVÁKOV

Dňa 28.11.2019 sa v telocvični uskutočnilo pasovanie prvákov. Je to 
pekná tradícia, ktorá sa opakuje každý rok, kedy sú prváci pasovaní 
za školákov. Žiaci deviateho ročníka pod vedením pani učiteľky 
Čimborovej si pripravili veľmi pekné aktivity.

Po privítaní pani riaditeľky, pani zástupkyne, tr. učiteliek, rodičov, 
starých rodičov a hlavne prvákov,  zatancovali deti zo ŠK Slniečko. 
Šašo, kráľovná a kráľ preverili vedomosti a šikovnosť našich 
prvákov. Mgr. E. Behúňová, Mgr. A. Kullová

Po zložení prváckeho sľubu ich kráľ ceruzkou pasoval za školákov, 
kráľovná im dala korunku a šašo darčeky. Po vstupe do nášho 
Kráľovstva vedomostí si prváci zaspievali Prvácku hymnu, odfotili sa 
s kráľom a kráľovnou. Na  záver si deti s rodičmi zasúťažili a spolu 
s kráľovnou, kráľom, šašom Jašom zatancovali.

Týmto sa chceme poďakovať deviatakom za program, ktorý bol 
nielen pre deti, ale aj pre rodičov zábavný.

Prváčikom blahoželáme a prajeme veľa úspechov v Kráľovstve 
vedomostí. 

Strieborné pásmo v projekte Hovorme o jedle

Celoslovenskú súťaž Hovorme 
o jedle organizovala už po 
siedmy raz Slovenská poľno-
hospodárska a potravinárska 
komora a Centrum rozvoja 
znalostí o potravinách. Do 
súťaže bolo prihlásených 268 
škôl z celého Slovenska, pričom 
naša škola získala strieborné 
pásmo. Počas Týždňa zdravej 

výživy žiaci so svojimi učiteľmi zrealizovali množstvo aktivít na 
vyhlásené denné témy o potravinách. Zapojili sme sa aj výtvarnými 
prácami do súťaže Chutné maľovanie. Cieľom súťaže je vyvolávať 
a podporovať spoluprácu a aktívnu účasť školy pri vzdelávaní detí a 
mládeže o potravinách a dobrých stravovacích návykoch ako 

Úspechy žiakov našej školy:

súčasti zdravého životného štýlu, o úlohe potravín pri ochrane 
zdravia a ich význame pre tvorbu a ochranu životného prostredia, 
regionálny rozvoj a zamestnanosť.

02. 12. 2019 – Okresné kolo vo futsale 3. miesto

28.11.2019 – Okresné kolo technickej olympiády 
2. miesto – Róbert Straka, Šimon František Jurišta

16. 10. 2019 Súťaž -  Plody jesene 
1. miesto Yanka Sanchez, 2. miesto Kristína Padyšáková

Mgr. M. Kullová
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Drahí naši priaznivci. Rok sa nám už pomaličky blíži ku koncu a my 
by sme sa vám opäť chceli poďakovať za vašu podporu a priazeň. 
Hlavne však ďakujeme Pánu Bohu, že skrz dar, ktorým nás obdaril, 
môžeme robiť radosť druhým. 

V roku 2019 sme sa zúčastnili týchto podujatí:

3.1. Vinšovanie na biskupskom úrade v Žiline
5.1. Vianočné ozveny Čierne
26.1. Vystúpenie Rajcza Poľsko
23.2. Vystúpenie pri príležitosti 70.výročia založenia MS SČK vo 
Svrčinovci
5.3.  Ostatky – pochovávanie basy Svrčinovec
14.4.  Chodenie „ po moju“ na Kvetnú nedeľu - deti
22.5.  Detský festival „Kujem, kujem podkovičku“ v KNM 
5.7. Krojovaná omša
6.7. Svrčinovský kermaš- aj deti
7.7. Ochodnica – folklórny festival
20.7.  Oslavy zvrchovanosti Stará Bystrica
22.6. Vystúpenie pri príležitosti 40.výročia založenia FS Ozvena 
v Čiernom

23.6.  Dedičstvo otcov a materí – skanzen Vychylovka – aj deti
14.7. Chovateľský deň – skanzen Vychylovka
8.9. Piesne domova – regionálna súťaž v Čadci- zlaté pásmo 
s priamym postupom do krajského kola
13.9. Natáčanie videoklipov s Vlastou Mudríkovou
14.9. Kermaš Závršie – aj deti
29.9. Stretnutie s piesňou – krajská súťaž v Zázrivej- zlaté pásmo 
s návrhom na postup do celoslovenského kola
27.10. vystúpenie – Mesiac úcty k starším – aj deti
16.- 17.11. celoštátna súťaž- Vidiečanova Habovka – zlaté pásmo
8.12. Adventný koncert  Ladce
12.12. návšteva DSS s p. starostkou
21.12. Vianočný koncert Lipová
22.12. Živý Betlehem – aj deti
29.12.Vianočný koncert Skalité

Touto cestou vás srdečne pozývame na Živý Betlehem/viď.zadná 
strana/ a želáme vám krásne a požehnané vianočné sviatky 
a šťastný Nový rok.

Vaša FSk Svrčinka

FSk Svrčinka

Zo života  MS SČK  vo Svrčinovci

Aj my členky MS SČK sme sa zapojili  do ďalšieho šiesteho ročníka 
charitatívnej zbierky potravín organizovanej spoločne s Kauf-
landom a Slovenským Červeným krížom. Mohol sa zapojiť každý, 
kto prišiel na nákup 17. októbra  2019 do  predajne Kauflandu 
v Čadci. Stačilo malé gesto – prispieť trvanlivou potravinou. 
Z vyzbieraných potravín sa podarilo urobiť naozaj bohaté balíčky. 
Pre niekoho je to však mimoriadny balík plný potravín, z ktorých si 
môže pripraviť plnohodnotné jedlá. Balíčky boli po našom veľmi 
úspešnom dni rozdistribuované sociálne slabším občanom 
a mnohopočetným rodinám. Ďakujeme všetkým, ktorí si nás 
v rýchlosti vypočuli a prihodili do košíka to, čo uznali za vhodné. 
Pomohli ste tak mnohým,ešte raz  ĎAKUJEME.

„Pomáhame potravinami“

Príjemné chvíle strávené s deťmi zo ŠKD, kde sme  im priblížili prácu 
dobrovoľníkov MS SČK pri poskytovaní  prvej pomoci aj s názornými 
ukážkami. Deti sa s radosťou zahrali na malých zachranárov, čo 
môžu kedykoľvek využiť a tak vedieť pomôcť sebe aj iným.

Malí zdravotníci a možno budúci  zachranári 

Pri poďakovaní našim dobrovoľným darcom krvi je vždy cítiť 
zvláštnu dobrotu ľudského srdca a pritom pre Vás je darovanie krvi 
samozrejmý skutok, ktorý má však pre prijímateľov nevyčísliteľnú 
hodnotu daru. Ďakujeme Vám za ušľachtilé a nesmierne dôležité  
postoje, ktorými prispievate k záchrane ľudských životov. 

Rok 2019  bol pre nás veľmi aktívny, najmä rôznými akciami 
a aktivitami, čím sme sa zapojili aj do diania v našej obci. Niektoré 
aktivity sme už spomínali v predošlých číslach Svrčinovského 
Spravodaja. Členovia výboru nezabúdajú ani na starých, dlhodobo 
chorých a občanov v pokročilom veku, ktorých potešia svojou 

Želáme Vám veľa krásnych chvíľ 
v príjemnej atmosfére Vianoc.
Kúzlo Vianoc nech nikdy nekončí a jeho 
najväčšími darmi sú rodina a priatelia. 
Nech Vám vianočné sviatky prinesú  radosť 
v duši, v očiach spokojnosť  a v srdci lásku.

 Mgr. Alena Varmusová

návštevou a malou pozornosťou. Tento rok 2019 sme si pripomenuli 
významnú udalosť  70. výročie  založenia MS SČK  v našej obci.
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Klub dôchodcov

     Aj tento rok si členovia Jednoty, ZŤP a ZPCCH  vo Svrčinovci 
uctili mesiac október – mesiac úcty k starším. Pri tejto príležitosti 
usporiadali členskú schôdzu, na ktorú boli pozvaní pracovníci 
ministerstva vnútra, ktorí nás informovali o národnom projekte, 
ktorý sa zaoberá postupmi na znižovanie výskytu páchania 
trestných činov najmä u seniorov. Predmetom prednášky boli aj 
ukážky, ako sa máme správať, napr. v cestovných prostriedkoch, 
obchodoch, na verejných miestach a v domácnostiach, aby sme 

Krajská súťaž v Zázrivej

Vystúpenie detí na Vychylovke

Natáčanie s VlastouMesiac úcty k starším neposkytovali zlodejom a kriminálnym živlom možnosť nás okrádať.
     Na členskej schôdzi boli odovzdané prítomným členom aj karty 
seniora - Senior Pas - ktorý umožní držiteľom tejto karty nákup so 
zľavou v určených obchodných reťazcoch. Zatiaľ ich je veľmi málo, 
ale Jednota SD rokuje s viacerými obchodnými partnermi o zavedení 
tejto zľavy pre seniorov. Členská schôdza bola ukončená 
občerstvením a voľnou diskusiou.

Jurištová Anna     

Radostné a pokojom naplnené srdcia počas 
vianočných sviatkov a v nastávajúcom novom 
roku, láskou a porozumením naplnené vzťahy, 
vám všetkým mojim farníkom vyprosujem 
v modlitbách. Radovan Čulák, správca farnosti

Časy sv. omší počas Vianočných sviatkov

FF v Ochodnici

Pondelok - Féria (23.12.) 

Streda (25.12.) 
Narodenie Pána 

Štvrtok (26.12.) 
sv. Štefana 

Sobota (28.12.) 
Sväté neviniatka

Nedeľa (29.12.) 
Svätá rodina

Utorok (31.12.) 
Silvester

6:45

7:30

7:30

7:30

17:30

11:00

11:00

9:30

9:30

16:00

SVRČINOVEC ZÁVRŠIE

Utorok - Féria (24.12.) 7:30 24:00 24:00

7:30 11:00 9:30

Streda (01.01.) 
Nový rok, Bohorodička 7:30 11:00 9:30

Nedeľa (05.01.) 
2. Nedeľa po narodení

7:30 11:00 9:30

7:30 11:00 9:30

7:30 11:00 9:30

Pondelok (06.01.) 
Zjavenie Pána

Nedeľa (07.01.) 
Krst Krista Pána

Matrika Svrčinovca

Narodili sa v roku 2019
Október: 
Sára Gužíková
Filip Zubričan
Sofia Kubištová

November: 
Adam Klieštik
Maxim Horváth
Tobias Cyprich
Emma Molnárová
Jakub Tomala

December: 
Martin Kupka

Opustili nás v roku 2019
len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Október: 
Agneša Beňová
David Jurišta
Milan Cyprich

November: 
Helena Kubicová
Anna Kubalíková

Povedali si svoje „ÁNO“ len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Október:
Peter Krela 
a Erika Cyprichová

Jozef Chrastina 
a Magdaléna Jendrišáková

Pavol Skalka 
a Zuzana Kullová

Milan Staňo 
a Monika Tatarková

Ing. Stanislav Zdařil 
a Jana Pečalová
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Svrčinovský hájnik

Úradné hodiny LPS Svrčinovec:

Streda: 10:00 – 15:00 
(kompletná agenda vrátane finančných operácií)

Piatok: 17:00 – 19:00 
(kompletná agenda, konzultácie s výborom a OLH)

Pracovné telefonické kontakty:

Ing. Ivan Feik: - 0904 182 170
 (odborný lesný hospodár) 

Ing. Andrej Hlaváč - 0911 236 440
 (odbyt a služby)

 

www.lpssvrcinovec.sk

Anton Kulla - 0948 525 542
 (kancelária LSP)

 

Informácie Lesného pozemkového spoločenstva Svrčinovec

Poďakovanie tým, ktorí tento rok v lese 
odpracovali najviac:
Ťažba dreva:
Ján Haladej z Čierneho s pilčíkom Jánom Lalinským 
z Budatínskej Lehoty
Ján Plaček z Čadečky s pilčíkom Marekom Sirotom 
z Čierneho
Pavol Šuška mladší s pilčíkom Pavlom Šuškom starším 
zo Svrčinovca
Ľubomír Tremboš zo Svrčinovca
Martin Martiniak s pilčíkom Jozefom Martiniakom 
z Čierneho

Čistenie po ťažbe a práce v pestovaní lesa:
Ivana Chovaniaková na Kýčere a Kolibiskách
Karol Sikora v Zatkach a na Berkovom grúni
Anton Čepec na Závrší a v Potoku
Michal Sojka na Závrší a v Potoku
Pavol Banáš na Furmanci
František Kotyra na Furmanci

Rok 2019 v znamení dobrých aj zlých správ
Medzi dôležité udalosti roka 2019 patrí rozhodnutie krajského súdu, 
ktorým zamietol zrušenie spoločenstva. Dobrou správou je, že sa 
podarilo udržať kalamitnú ťažbu aj pri všeobecnej skaze smreka na 
nižšej úrovni ako vlani. Podarilo sa (aj keď ešte nie úplne a všade) 
vyčistiť les od zlomov a vývratov po minulej zime. A to aj vďaka 
tomu, že sa darí udržať a stabilizovať pracovné partie v ťažbe aj 
pestovaní lesa. Tých čo sa pričinili najviac menujeme nižšie. 
Poďakovanie si ale zaslúžia všetci, ktorí prispeli na svojich 
zárubkoch. Dobre dopadol štátny dozor vykonaný krajským úradom 
na dodržiavanie zákonnosti pri hospodárení v lese (zápis nájdete 
na stránke LPS).
Zlé správy súvisia s ekonomikou. Následkom katastrofálnej 
kalamity smreka v Európe skolaboval trh so smrekovým drevom. 
Hlavne suchárové drevo je veľký problém predať, a jeho ceny sa 
prepadli o tretinu. Druhý problém je, že v lese nemá kto robiť. Ak 
chceme udržať ľudí, treba priplatiť. Výsledkom je, že máme za 
sebou hospodársky najťažší rok od vzniku spoločenstva. V Česku 
vláda dotuje spracovanie kalamitného dreva platbou na kubík. V 
Nemecku bola k spracovaniu kalamity privolaná na pomoc armáda. 
My sme zatiaľ odkázaní sami na seba, a v tejto situácii je akýkoľvek 
plusový hospodársky výsledok dobrý. A ten bude aj tento rok, avšak 

oveľa nižší ako vlani. A prognóza zlá. Ceny smreka ostanú nízko a 
môžu ďalej klesať. Cena práce a ostatných vstupov má naopak 
stúpať. Revízia nákladov ukázala že možnosti šetrenia sú prakticky 
vyčerpané, a kým sa trh nespamätá musíme byť pripravení na 
nižšie výnosy ako sme boli zvyknutí. Novú ekonomickú situáciu 
musíme premietnuť do nájomnej zmluvy za neznámych vlastníkov s 
Lesmi SR, š.p.
Napriek tomu, okrem rutinných činností ktoré je potrebné robiť v 
lese pripravujeme na budúci rok aj nové veci, ktoré nebudú veľa 
stáť, a prinesú významný úžitok. Plánujeme zaviesť nový 
automatizovaný systém evidencie majetkovej držby a výroby po 
parcelách na ktorom sme pracovali celý tento rok. Ďalej chceme 
zlepšiť služby pre zárubkárov a vlastníkov na stránke spoločenstva, 
napríklad zavedením archívov povolení na ťažbu, ku ktorým sa 
bude dať kedykoľvek vrátiť. A budeme pokračovať v prechode na 
prírode blízke hospodárenie v lesoch, ktoré sa tento rok dostalo aj 
do zákona 326/2005 o lesoch. Je to vytváranie zmiešaných 
mozaikových a viacetážových lesov bez holín (pokiaľ ich nevytvorí 
kalamita). Snažíme sa o to od vzniku spoločenstva, a na niektorých 
miestach výsledky už začína byť vidno. Práca s lesom je beh na 
dlhé trate.

Ladislav Kulla, predseda LPS Svrčinovec

Zimný výhľad z hrebeňa na Vlčiu (časť Furmanec – Valy) smerom na Dejovku
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